
Oświadczenie złożone
przez senatora Jarosława Obremskiego
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w dniu 14 marca 2012 r.

Oświadczenie skierowane do minister rozwoju regionalnego Elżbiety Bieńkowskiej

W latach 2014–2020 nadal jest możliwe (jak zapewniał komisarz Lewandowski podczas przemówienia w
Senacie) uzyskanie wsparcia UE w wysokości 300 mld zł.

W pierwszym okresie programowania duża część tych pieniędzy była wykorzystana na inwestycje reali-
zowane w gminach. Tak mogłoby być i teraz, jednak polityka Ministerstwa Finansów znacznie ogranicza
możliwości finansowe gmin, niezbędne do współfinansowania inwestycji wspieranych przez UE.

Dodatkowym utrudnieniem będzie zmiana polegająca na wyłączeniu VAT spośród kosztów kwalifikowa-
nych.

1. Jakie działania zamierza podjąć Ministerstwo Rozwoju Regionalnego, by zwiększyć możliwości samo-
rządów współfinansowania inwestycji, a w efekcie − poprawić absorpcję środków europejskich?

2. Czy trwają prace nad jakimiś możliwościami zwiększenia dochodu samorządów terytorialnych?
3. Czy możliwe jest ograniczenie restrykcyjnej polityki Ministerstwa Finansów?
4. Czy możliwy jest audyt zbędnych, a kosztownych złych regulacji prawnych (piecza zastępcza, Karta

Nauczyciela), co w efekcie mogłoby umożliwić ograniczenie wydatków bieżących samorządów terytorial-
nych i znalezienie środków finansowych na inwestycje?

Z poważaniem
Jarosław Obremski




